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Zápis č. 18
ze zasedání  Zastupitelstva  městského  obvodu Hrabová, konaného dne

19.6.2017
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Přítomni: viz prezenční listina (příloha č. 1)
Nepřítomni: Mgr.  Alica  Strnišťová,  zpočátku  Mgr.  Rostislav  Naď,  Mgr.  Jan  Šumbera,
Vladislava Kopitzová
Jednání řídil: Igor Trávníček – starosta, zahájeno 16:10 hod., ukončeno v 19:20
Zapisovatel: Ing. Jan Socha
Návrhová komise: Vladislava Kopitzová, Milan Pospěch

Starosta Trávníček všechny přivítal a konstatoval, že je přítomno 11 zastupitelů z 15. Řádně
byla omluvena Mgr. Strnišťová, omluven zpočátku Mgr. Naď, neomluveni Mgr. Šumbera a
paní Kopitzová.

18/219.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

určuje 

za  ověřovatele  zápisu  z 18.  zasedání  Zastupitelstva  městského  obvodu  Hrabová  
Ing. Milana Orkáče a Petra Nováka.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Ověření  zápisu z  minulého zasedání zastupitelstva (10.5.2017):
Ing. Vladimír Petana CSc. bez připomínek
Ing. Bedřich Chlupatý bez připomínek

18/220.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje 

zprávu ověřovatelů zápisu Ing. Vladimíra Petany CSc. a Ing. Bedřicha Chlupatého o ověření
zápisu ze 17. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Hrabová, konaného dne 10. 5. 2017.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

K zasedání se dostavili Mgr. Šumbera a paní Kopitzová. Počet přítomných zastupitelů je 13.

18/221.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

členy  návrhové  komise  z 18.  zasedání  Zastupitelstva  městského  obvodu  Hrabová  
Vladislavu Kopitzovou a Milana Pospěcha.    

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o
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Zaslaný návrh programu jednání:

1) Závěrečný účet MOb Hrabová za rok 2016 včetně zprávy auditora

2) Rozpočtová opatření Statutárního města Ostrava v roce 2017

3) Rozpočtová opatření MOb Hrabová v roce 2017

4) Příloha č. 2 ke zřizovací listině základní školy

5) Příloha č. 2 ke zřizovací listině mateřské školy

6) Dodatek č. 7 ke smlouvě o výpůjčce Základní školy Paskovská 46

7) Návrh na výkup pozemku  parc.č. 765/7 

8) Návrh na změnu katastrálních hranic s k.ú. Dubina u Ostravy

9) Informace o činnosti RMOb mezi 17. a 18. zasedáním ZMOb

10) Různé

Program byl na návrh starosty doplněn o body 3a) Žádost o poskytnutí dotace na projekt „Přírodní
park Hrabová“ a 3b) Rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 8

Program byl akceptován bez připomínek

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

1)  Závěrečný účet MOb Hrabová za rok 2016 včetně zprávy auditora

Starosta  materiál  uvedl  s tím,  že  materiál  byl  probrán  minule  s doporučením  Finančního
výboru. Dále vyzval přítomné k diskusi.
Ing.  Petana  CSc.  by  neměl  problém  s materiálem,  kdyby  v usnesení  nebylo  slovo
„hospodaření“. Namítá, že dešťové chodníčky povedené na Šídlovci nejsou hospodárné. 
Starosta neví, o jaký chodníček se jedná.
Ing. Petana trvá na svém a uvádí, že nebude pro navržené usnesení hlasovat. Závěrečný účet
je podle něho zpracován kvalitně.
Starosta namítá, že chodníčky byly budovány dle schválené projektové dokumentace. 

18/222.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

celoroční  hospodaření  a  závěrečný  účet  statutárního  města  Ostravy,  městského  obvodu
Hrabová za rok 2016, včetně zprávy auditora o výsledku přezkoumání hospodaření za rok
2016

a vyslovuje

souhlas s celoročním hospodařením, a to bez výhrad.

Hlasování:  PRO 11. PROTI 1 (Ing. Petana CSc.) ZDRŽEL SE 1 (Ing. Dvořák)
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2)  Rozpočtová opatření Statutárního města Ostrava v roce 2017

Starosta tento bod uvedl a nebyla k němu žádná diskuse.

18/223.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

rozpočtové opatření statutárního města Ostrava, kterým se:

zvýší
ostatní neinvestiní  piiatt transfery ze SR
 ol. 4116, ÚZ 103133063 o 77 ts. Ki
 ol. 4116, ÚZ 103533063 o 439 ts. Ki
 ol. 4116, ÚZ 13011 o 380 ts. Ki

zvýší
neinvestiní transfery
§ 3113,  ol. 5336, ÚZ103133063 o 77 ts. Ki
§ 3113,  ol. 5336, ÚZ103533063 o 439 ts. Ki

běžnt výdaie
§ 4329,  ol. 5011, ÚZ13011 o 284 ts. Ki
§ 4329,  ol. 5031, ÚZ13011 o 71 ts. Ki
§ 4329,  ol. 5032, ÚZ13011 o 25 ts. Ki

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

3) Rozpočtová opatření MOb Hrabová v roce 2017

Starosta tento bod uvedl a nebyla k němu žádná diskuse.

18/224.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

 bere na vědomí

rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 7, kterým se:

zvyšují
běžnt výdaie
§ 2212,  ol. 5171, ORG2 o 150 ts. Ki

snižují
běžnt výdaie
§ 2219,  ol. 5171, ORG2 o 150 ts. Ki

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

3a) Žádost o poskytnutí dotace na projekt „Přírodní park Hrabová“ 

Starosta tento bod uvedl s tím, že se jedná o revitalizaci prostoru zdevastovaného území od 
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Šídlovce směrem k Ostravici na parc. č. 3118. Žadatelky Václavíková, Batelková, které 
založily spolek Zelená Hrabová, vyřídily dotaci na revitalizaci této plochy od MMO ve výši 1 
mil. Kč. Je třeba dodat spoluúčast MOb Hrabové ve výši cca 250 tis. Kč. Sl. Batelková jako 
členka komise výstavby, dopravy a ekologie tento záměr předložila na jednání komise 
24.5.2017. 
Ing. Dvořák sdělil, že záměr na jednání komise byl představen, komise záměr přivítala, Ing. 
Dvořák by rád záměr doplnil o posilovnu.
Starosta uvedl, že má zítra schůzku s paní architektkou a je možno záměr doplnit.
Ing. Chlupatý tento záměr zpochybňuje. Je to zatím studie, ale neví se přesně, kolik to bude 
stát. Varuje před úrazy a hlídáním tohoto prostoru. Namítá, že park uprostřed Šídlovce není 
využíván vůbec a my chceme stavět park na okraji. Je k parku skeptický.
Starosta připouští, že studie a žádost byly zpracovány narychlo. Dnešní Rada na jednání 
s projektem souhlasila s tím, že je třeba spoustu aspektů dotáhnout do konce.
Ing. Dvořák tvrdí, že lokalita zvelebení vyžaduje. Stav je neutěšený. Po doplnění prvků 
odolných proti vandalům je možné projekt akceptovat.
Ing. Rundt přichází s technickou poznámkou, že Zastupitelstvo SM Ostravy o dotaci bude 
teprve jednat ve středu 21.6.2017.
Starosta uvádí, že mezi zamítnutými projekty ten náš není a MMO potřebuje podporu MOb 
Hrabová.
Ing. Petana CSc. pojmenovává tento projekt parčíkem na půli cesty. Park by podle něho měl 
vzniknout podle rozdělení dětských hřišť a parčíků někde  v polovině staré kolonie. Výhodou 
je umístění u cyklostezky. Lidé chodí nebo jedou k Ostravici, občerství se U kotelny. Tento 
nově budovaný parčík bude bez občerstvení a bez osvěžení. Nepovažuje toto řešení parku za 
vhodné a potřebné. Preferuje zachování zbytku lužního lesa. Nelíbí se mu toto řešení za tyto 
„veliké“ peníze. Obává se o bezpečnost v této lokalitě. Toto místo nebudou policisti strážit. 
Nepovažuje park za přínos. Nastiňuje otázky: kdo bude parčík udržovat, za čí peníze se budou
provádět revize a údržba. Obává se udržitelnosti projektu. Správně by tam měl být správce. 
Většina hřišt je řízena provozním řádem a správcem. Je zásadně proti. Navrhuje, aby se 
peníze vynaložily na dotvoření školního hřiště u ZŠ.
Starosta uvedl, že dotační prostředky budou vázány účelově na tento projekt. 
Ing. Orkáč uvádí, že Šídlovec nemá ani polovinu obyvatel Hrabové a investuje se tam. Zajímá
ho, kdo bude platit údržbu, kdo bude zodpovídat za úrazy. Více dětí je ve staré Hrabové. 
Doporučuje, aby se investovalo do staré Hrabové. Podporuje návrh dotvořit hřiště za školou.
Starosta zná argumenty p. Orkáče. Finance na dětské hřiště v areálu TJ Sokol možná zajistí p. 
zastupitel a předseda TJ Sokol p. Petr Novák z dotačního programu ČEZ a tak možná ušetří 
prostředky MOb.
Ing. Hrabovská se ptá, kdo je příjemcem dotace od SMO a kdo je vlastníkem pozemku.
Starosta odpovídá, že fyzická osoba pí Batelková bude příjemcem dotace a vlastníkem je Mb. 
MOb bude muset učinit právní krok k vypůjčení nebo pronájmu pozemku.
Ing. Hrabovská je pro zvelebení Hrabové a Šídlovce, ale ne touto formou.
Starosta vyzval paní Batelkovou k představení projektu.
Pí Batelková potvrzuje, že dotace bude přidělena jí jako fyzické osobě. Neměli čas na 
dopracování všech podkladů a podmínek zajištění realizace. Popisuje navrženou studii parku. 
Paní Václavíková informace kolegyně doplňuje. Upřesňuje, že v parku bude prostor na hraní 
dětí a citlivě bude řešena zeleň, neboť dřeviny jsou v katastrofálním stavu. Ze strany 
Magistrátu se jedná o pilotní dotační program. Autorky chtějí v parku rozmístit ptačí budky. 
Nabádá zastupitele, aby spojili síly k překonání potíží při budování a provozování parku.
Paní Batelková doplňuje, že park by měl sloužit i školním dětem k poznávání přírody a 
rozvoji tělesných aktivit. Nelze park budovat ve staré Hrabové, protože zde taková plocha 
není.
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Ing. Hrabovská se ptá na provozní podmínky.
Pí Václavíková odpovídá, že veškeré vyúčtování dotace provede fyzická osoba. Doba 
udržitelnosti ani další podmínky jí nejsou známy.
Ing. Dvořák se ptá, kdo bude vlastníkem budovaného majetku.
Ing. Faicová odpovídá, jaké informace zjistila na MMO. O udržitelnosti a vlastnictví majetku 
informace nemá.
Ing. Dvořák nevěří, že by si SMO nedalo do smlouvy udržitelnost a že tyto podmínky bychom
měli znát.
Pí Václavíková opakuje, že se jedná o pilotní projekt a ani jim nejsou všechny podmínky 
známy. Musí být hotova projektová dokumentace a bylo by dobré, aby MOb na projektu 
finančně participoval.
Mgr. Šumbera z důvodové zprávy čte, že park  bude ve správě MOb Hrabová. Nezná všechny
podmínky, které je třeba dodržet. Nechce se mu rozhodovat o 250 tis. Kč, když nezná 
podmínky a neznají je ani žadatelé. Kritizuje, že neexistuje koncepce rozvoje MOb. Namítá, 
že dětstkých hřišť je poměrně dost (U kotelny, Šrobárova, u ZŠ, u ÚMOb)  a měla by se 
rozvíjet současná hřiště. Varuje před zvýšenými náklady (revize, lanové prvky). Obává se 
vyvolaných provozních nákladů. Chápe, že je to akce narychlo za účelem získání dotace. 
Uvádí, že jsou na Hrabové i jiné významné lokality (např. Pilíky). Je zde i část majetku ve 
vlastnictví Vítkovic, parc. 3119. Docela zajímavý prostor je i na Šídlovci. Odpočinkový 
potenciál je na břehu Ostravice.
Pí Václavíková neuznává argument množství dětských hřišť. Uvádí, že chtějí zachránit zeleň. 
Chce, aby prostor působil na ekologickou výchovu dětí.
V 17:00 se dostavil na zasedání Mgr. Naď. Počet přítomných zastupitelů je 14.
Mgr. Šumbera proti parku nic nemá, ale investování do prolézaček a lanových center se mu 
nezdá vhodné.
Starosta dodává, že po vyčištění a úpravě lokality tam budou chodit občané s nadšením.
Ing. Dvořákovi se nelíbí, že materiál neobdrželi dříve a chce, aby se MOb o svůj současný 
majetek postaral. Aby však Hrabová nepřišla o dotaci, je třeba záměr dnes podpořit. Vyzývá, 
aby se příjemci podrobně seznámili s podmínkami čerpání dotace. 
Starosta: podmínky nejsou dané, je třeba projekt v této fázi nezabít.
P. Novák má zkušenosti s podáváním projektů a podporuje, aby dnes byl příslib dán.
Mgr. Šumbera kritizuje, že materiál je špatně zpracovaný. Nikde nevidí podmínku přislíbení 
spoluúčasti k získání dotace .
Paní Václavíková tvrdí, že Magistrát chce vidět iniciativu MOb Hrabové dříve, než schválí 
dotaci.
Ing. Dvořák polemizuje s p. Novákem. Nevidí dotaci pro pí Batelkovou, ale pro MOb.
Ing. M. Orkáč se ptá na harmonogram zahájení prací. V materiálu se uvádí, že práce měly být 
zahájeny v únoru 2017. Dále se pozastavuje nad tím, proč ÚMOb nezná dotační tituly 
vypsané Magistrátem.
Paní Václavíková objasňuje vznik projektu a zahájení prací na projektu.
Starosta zdůvodňuje, že ani na minulém zasedání ZMOb nebyly konkrétní materiály 
k projednání.
Starosta vyzývá k podpoře akce.
Ing. Orkáč dává protinávrh do usnesení:
ZMOb souhlasí
s poskytnutím dotace na realizaci projektu „Přírodní park Hrabová“ spočívající v regeneraci 
pozemku parc.č. 3118, ul. Šídlovecká v k.ú. Hrabová dle žádosti Jany Batelkové a Bc. Jany 
Václavíkové ze dne 7.6.2017 za podmínky dořešení administrativních podmínek ze strany 
SMO.
Ing. Dvořák chce do formulace doplnit termín schválení.
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Ing. Rundt informuje, že na podobném textu usnesení se dohodli radní na dnešním jednání.
Tajemník Ing. Socha čte navržené usnesení přijaté na dnešním jednání RMOb:
souhlasí
s realizací projektu „Přírodní park Hrabová“ spočívající v regeneraci pozemku parc.č. 3118, 
ul. Šídlovecká v k.ú. Hrabová dle žádosti Jany Batelkové a Bc. Jany Václavíkové ze dne 
7.6.2017 za podmínky přidělení dotace z SMO a upřesňujících podmínek stanovených 
RMOb.
Ing. Dvořák namítá, že by tam měly být zakomponovány podmínky SMO uvedených ve 
smlouvě Magistrátu.
Ing. Hrabovská podporuje znění přečtené panem tajemníkem.
Mgr. Šumbera se ptá, jaký vliv by mělo vyškrtnutí některých hracích prvků ze studie. Nakolik
je stávající studie závazná.
Paní Václavíková tvrdí, že studie závazná je. Dále objasňovala pravděpodobný postup po 
přidělení dotace Magistrátem.
Zastupitelé se zajímali o podmínky SMO, které však nikdo nezná..
Paní Batelková uvedla, že potřebují zahájit práci na projektové dokumentaci. Nejdříve je třeba
zpracovat projektovou dokumentaci, kterou má zaplatit úřad. Proto chtějí příslib 
spolufinancování projektu již nyní. Studie stojí 7 400 Kč, projektová dokumentace cca 70 tis. 
Kč.
Mgr. Šumbera navrhuje, aby se částka cca 250 tis. Kč uvolňovala postupně.
Ing. Dvořák namítá, že žadatelky chtějí v 1. fázi 7400 Kč na studii.
Zastupitelé nakonec po neřízené debatě hlasovali o tomto textu:

18/225.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

souhlasí

s poskytnutím dotace na realizaci projektu „Přírodní park Hrabová“ spočívající v regeneraci
pozemku parc.č. 3118, ul. Šídlovecká v k.ú. Hrabová dle žádosti Jany Batelkové a Bc. Jany
Václavíkové ze dne 7.6.2017 za podmínky přidělení dotace Statutárním městem Ostrava a
vyřešení  podmínek  pro  poskytnutí  dotace  Statutárním  městem  Ostrava  a  udržitelnosti
projektu.

Hlasování:  PRO 10, PROTI 1 (Ing. Orkáč), ZDRŽELI SE 3: (Ing. Petana, Ing. Chlupatý,  
Mgr. Naď)

3b) Rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 8

 Starosta uvedl tento materiál s tím, že jsou zde akce navržené k realizaci z přebytku 
hospodaření a zapojení volných finančních prostředků. Jsou zde zařazeny akce:

Chodníky – oprava místních komunikací 500 tis. Kč, Propustek přes Šídlovecký potok – ul. 
Ve Stromoví 2300 tis. Kč, Projektová dokumentace na rozšíření úřadu 200 tis. Kč a 
spoluúčast na Přírodní park Hrabová 250 tis. Kč, celkem tedy 3250 tis. Kč.

Ing. Hrabovská se ptá na PD rozšíření úřadu ve výši 200 tis. Kč. Bylo jí tajemníkem a 
starostou vysvětleno, že se jedná o rozšíření úřadu o prostory pro kulturní vyžití.
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Ing. Dvořák prostory pro kulturní vyžití podporuje, protože to bylo i předmětem jednání 
Komise výstavby, dopravy a ekologie 24.5.2017, ale z příslušného usnesení RMOb mu to 
nevyplývá.

Tajemník s tímto nesouhlasí a poukazuje, že jsou k tomu 2 usnesení RMOb.

Mgr. Šumbera se ptá, zda se již přímo bude dělat PD bez studie? Starosta odpovídá, že studie 
je již zadána a tyto prostředky jsou vyčleněny pro PD. 

Mgr. Šumbera a později i Ing. Dvořák se přiklánějí k tomu, aby se zastupitelé seznámili se 
studií a až poté rozhodli o PD.

Starosta toto Ing. Dvořákovi slibuje s tím, že studie bude projednávána v Komisi VDE.

Ing. Dvořák namítá, že s důležitými projekty nejsou včas seznamováni, ale jsou překvapováni
na poslední chvíli.

Ing. Hrabovská připomíná, že zastupitelé se měli na konci června sejít a seznámit se se 
záměry vyčlenění prostředků na akce hrazené z přebytku hospodaření.

Mgr. Šumberovi se také nelíbí, že jsou seznamováni se záměry na poslední chvíli. Navrhuje, 
aby prostředky na PD byly schváleny až po seznámení se studií prostoru na kulturní vyžití.

Ing. Chlupatý rekapituluje, že studie byla prakticky zadána Komisí VDE.

Ing. Dvořák namítá, že to sice projednávali na komisi a byl to názor komise, ale neví, jak to 
zadala RMOb a že o tom nevědí ostatní zastupitelé. Vyčlenění 200 tis. Kč na PD však 
podporuje. Dále kritizuje, že starosta nedodržel slovo, že se zastupitelé nedozvěděli výsledky 
ankety občanů a prozatím se nesešli ve věci koncepce rozvoje Hrabové.

Starosta namítá, že výsledky ankety od občanů, které vyhodnocuje, zná teprve krátkou dobu.

Ing. Dvořák namítá, že nebyl stanoven termín odevzdání anketních lístků a že nebyl dodržen 
příslib pracovního zasedání zastupitelů.

Občan Mgr. Slíva z řad občanů informuje, že uzávěrka Hrabovských listů je uvedena v tiráži.

Mgr. Šumbera navrhuje, aby z rozpočtového opatření č.8 byly vyňaty prostředky na PD 
rozšíření úřadu ve výši 200 tis. Kč.

Starosta o tomto protinávrhu nechává hlasovat.

PRO 3 (Mgr. Šumbera, Ing. Hrabovská, Kopitzová)  PROTI 11

Dále bylo hlasováno o původním návrhu:

18/226.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 8, kterým se
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zvyšuje 
finanoovánní 

 ol. 8115 o 3 250 ts. Ki

zvyšují
ka itánlovt výdaie
§ 2219,  ol. 6121 o 2 300 ts. Ki
§ 6171,  ol. 6121 o 200 ts. Ki

běžnt výdaie
§ 2219,  ol. 5171 o 500 ts. Ki

§ 6171,  ol. 5901, org. 3421 o 250 ts. Ki

Hlasování:  PRO 11, PROTI 3 (Mgr. Šumbera, Ing. Hrabovská, Kopitzová)

4) Příloha č. 2 ke zřizovací listině základní školy

K materiálu nikdo nediskutoval.

18/227.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

o aktualizaci přílohy č. 2 ke zřizovací listině příspěvkové organizace Základní škola, Ostrava-
Hrabová,  Paskovská  46,  příspěvková organizace,  IČ 70989061,  zastoupena  Mgr.  Radkem
Pollo, ředitelem, dle předloženého návrhu.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

5) Příloha č. 2 ke zřizovací listině mateřské školy

K materiálu nikdo nediskutoval.

18/228.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo 

o  aktualizaci  přílohy  č.  2  ke  zřizovací  listině  příspěvkové  organizace  Mateřská  škola,
„Klubíčko“  Ostrava-Hrabová,  Příborská  28,  příspěvková  organizace,  IČ  70989079,
zastoupena Mgr. Alicí Strnišťovou, ředitelkou, dle předloženého návrhu.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

6) Dodatek č. 7 ke smlouvě o výpůjčce Základní školy Paskovská 46

K materiálu nikdo nediskutoval.

18/229.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová
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rozhodlo 

o uzavření dodatku č. 7 ke smlouvě o výpůjčce majetku mezi statutárním městem Ostrava –
městským  obvodem  Hrabová  a  Základní  školou,  Ostrava  –  Hrabová,  Paskovská  46,
příspěvkovou  organizací,  IČ  70989061,  zastoupenou  Mgr.  Radkem  Pollo,  ředitelem,  dle
předloženého návrhu. 

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

7) Návrh na výkup pozemku  parc.č. 765/7 

Starosta tento materiál uvedl s tím, že Vítkovice a.s. nabízejí tento pozemek v areálu školního 
hřiště k prodeji. Starosta uvedl, že žádal Magistrát o zajištění těchto výkupů, popř. spolupodíl,
ale jeho žádosti nebylo vyhověno.

Mgr. Šumbera se dotázal, zda tento materiál bude stažen z programu do doby, až se vyjasní, 
zda SMO bude participovat.

Starosta uvedl, že materiál stažen nebude.

18/230.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

a) žádost  společnosti  VÍTKOVICE,  a.s.  ze  dne  28.3.2017  o  zahájení  jednání  o  prodeji
pozemku parc.č. 765/7 – ostatní plocha (zeleň) o výměře 579 m2 v k.ú. Hrabová,

b) znalecký  posudek  č.  3673-269/2017  o  odhadu  ceny  obvyklé  pozemku  parc.č.  765/7
vypracovaný  Ing.  René Butkovem,  Ph.D,  MBA dne 26.4.2017,  předložený  společností
VÍTKOVICE, a.s. dne 4.5.2017,

souhlasí 

s výkupem pozemku parc.č. 765/7 – ostatní plocha (zeleň) o výměře 579 m2 v k.ú. Hrabová

a ukládá

starostovi požádat Radu města Ostravy o vydání předchozího souhlasu.

Hlasování:  PRO 13, PROTI 1 Ing. Chlupatý

8) Návrh na změnu katastrálních hranic s k.ú. Dubina u Ostravy

Starosta bod uvedl a vyzval zastupitele k dotazům.
Ing. Dvořák upozornil na formální chybu v usnesení a projevil údiv nad tím, proč MOb 
Hrabová žádá o bezúplatný převod MOb Ostrava-Jih, když můžeme žádat SMO o změnu 
svěření pozemku.
Na dotaz odpověděla Ing. Faicová s tím, že je třeba dohodnout se s MOb Ostrava-Jih.
Ing. Dvořák namítá, že i přes dohodu obvodů to musí SMO odsouhlasit a navrhuje pozměnění
navrženého usnesení.
Po krátké debatě zastupitelů bylo navrženo usnesení, o kterém starosta nechal hlasovat:
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18/231.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

souhlasí

s návrhem městského obvodu Ostrava-Jih na změnu katastrální hranice mezi kat.úz. Hrabová
a kat.úz. Dubina u Ostravy předloženým dne 26.5.2017

a pověřuje

Ing.  Faicovou   jednáním s  městským obvodem Ostrava-Jih  za  účelem převodu  pozemku
parc.č. 31 a vybudovaného zatrubnění vodního toku Zyf na tomto pozemku. 

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Občan jménem paní Ivany Lukešové se ptá na odpověď písemného dotazu ze září 2016 
ohledně zatrubnění Zyfu v části Žižkov. Má obavy ze zatopení lokality, k jakému došlo 
28.4.2017. Obává se, že zatrubněním dojde ke zhoršení stavu.
Starosta mu objasnil, že v bodě 8 se nejednalo o dalším zatrubnění Zyfu, takže nemůže dojít 
ke zhoršení stavu.

9) Informace o činnosti RMOb mezi 17. a 18. zasedáním ZMOb

Starosta vyzval přítomné k dotazům k tomuto bodu.

Ing. Dvořák s odkazem na 68. jednání RMOb se ptá, proč Rada na tomto jednání doporučila 
převést autobusové přístřešky za podmínky do privátního provozování s tím, že zděné 
přístřešky zůstanou bez konstrukčních změn. 

Starosta vysvětluje, že se RMOb brání instalování nových otevřených přístřešků, které 
občanům nevyhovují.

Ing. Dvořák namítá, že usnesení je formulováno jako fixace stávajícího stavu.

Starosta řekl, že neví, jak bude nová organizace při správě zastávek autobusů postupovat.

Ing. Dvořák se dále ptá na usnesení 68.RMOb, které se týká dokumentace pro dům a zahradu 
v ul.Na Rovince.

Starosta odpovídá, že je to objekt v CTP parku.

Ing. Dvořáka zaujalo usnesení 69.RMOb, které uložilo vytipovat místa pro fotopasti.

Starosta upřesňuje, že by to měla být místa, kde se shromažďuje odpad, který do sběrných 
míst nepatří. To potvrzuje i předseda TJ Sokol, zastupitel Petr Novák.

Ing. Dvořákovi se nelíbí, aby se tato místa uklízela pouze v rámci akce Ukliďme Česko, ale 
neustále.

Ing. Petanovi CSc. se nelíbí, že až se občané dovědí, že u sběrných hnízd jsou fotopasti, 
začnou odpad odkládat jinde. Obává se, že nepořádek fotopasti nevyřeší.

Starosta sděluje, že fotopasti chce MOb vyzkoušet na vytipovaná místa a toto vyhodnotit.
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Ing. Orkáč Milan podporuje nasazení fotopastí, protože již nyní na některých místech za noc 
přibude spousta velkoobjemového odpadu.

Ing. Dvořák popisuje další příčiny nedobrého stavu: málo častý odvoz a velká vzdálenost 
sběrného dvora OZO.

Ing. Orkáč Radomír uvádí příklad z ul. Krmelínské, kde je hnízdo separovaného odpadu 
pravidelně přeplněno.

Ing. Petana CSc. cituje zápis z 69. RMOb, kde se objevuje formulace: „odstranit komunikační
závady“ na ul. Farské. Bylo mu vysvětleno, že se jedná o výtluky na komunikaci.

Dále nechal starosta hlasovat.

18/232.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

informaci  o  činnosti  Rady  městského  obvodu  Hrabová  mezi  17.  a  18.  zasedáním
Zastupitelstva městského obvodu Hrabová.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

10) Různé

Na úvod starosta informoval, že další zasedání ZMOb se bude konat nikoliv 20.9. ale 
18.9.2017. 

Dále starosta informoval o návrhu Školské rady přejmenovat ZŠ Paskovská na ZŠ Viléma 
Závady na počest 60.výročí otevření nové budovy ZŠ. Pak se jeví nadbytečným pojmenovat 
naučnou stezku jménem Viléma Závady.

Ing. Orkáč M. se ptá, kolik by přejmenování školy stálo. Na to mu nedovedl nikdo odpovědět,
neboť o tomto rozhodnutí by se mělo jednat na dalším zasedání ZMOb.

Ing. Dvořákovi nevadí pojmenovat ZŠ i NS po Vilému Závadovi.

Šéfredaktor Hrabovských listů Petr Žižka nechává na rozhodnutí zastupitelů, jak se bude 
jmenovat naučná stezka.

Pan Houžvička se nad tím pozastavuje, neboť děti Viléma Závady se chystají navštívit 
Hrabovou v rámci oslav 720. výročí Hrabové a nebylo by vhodné naučnou stezku po jejich 
otci nepojmenovat.

Radnímu Lyčkovi se nelíbí pojmenování ZŠ po V. Závadovi.

Občan R. Orkáč upřesňuje, že název ZŠ Paskovská je matoucí.

Mgr. Šumbera uvádí, že se nejedná o přejmenování, ale pojmenování ZŠ. P. Šumbera je člen 
Školské rady a ztotožňuje se s návrhem na pojmenování ZŠ V. Závady. Nedoporučuje jeho 
jménem pojmenovat naučnou stezku. Na návrh pojmenování ZŠ V. Závady přišlo vedení ZŠ 
v rámci 60. výročí otevření nové budovy ZŠ 15.12.2017. Ve ŠR panuje shoda, aby se po V.Z. 
již nepojmenovávala naučná stezka.
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Petr Novák nedoporučuje pojmenovávat po V.Z. školu, ale naučnou stezku, protože Vilém 
Závada se podle něho více věnoval přírodě než školství.

Mgr. Šumbera opakuje, že návrh pojmenování školy vzešel od vedení ZŠ a kantorského 
sboru.

Ing. Dvořák je přesvědčen, že Hrabová má jednoho významného rodáka, a to Viléma Závadu.
Nevidí důvod, proč by se po něm nemohla jmenovat škola i naučná stezka.

Tajemník Ing. Socha informuje, že v jeho rodném Štramberku prosadil, aby náměstí se 
nepojmenovalo po nikom. Rozhodně nebude na oslavy 2.9.2017 Hrabové připraveno 
pojmenování ZŠ Viléma Závady, ale měla by být pokřtěna naučná stezka. Škola bude mít 
velké starosti s přejmenováním. A pokud přijedou děti V. Závady na oslavy Hrabové, měla by
se pojmenovat jeho jménem stezka.

Mgr. Slíva jako člen školské rady uvedl, že v Hrabové jsou 2 školy na ulici Paskovské a 
z toho jedna se jmenuje Paskovská, což je matoucí. Vilém Závada měl ke škole blízko a 
aktivně se o ni zajímal. Není si jist, zda zde za dalších 60 let bude stezka, ale škola určitě.

Starosta navrhl, aby o pojmenování ZŠ jednalo ZMOb 18.9.2017.

Ing. Chlupatý nesouhlasí s důvodem, že škola se musí jmenovat jinak než podle ulice, na 
které stojí.

Starosta nechal orientačně hlasovat, kdo je pro, aby se naučná stezka pojmenovala po Vilému 
Závadovi. Pro bylo 8 ze 14 přítomných zastupitelů.

Ing. Rundt hovořil  o významném krajinném prvku na rybnících,  lokalita  Pilíky.  Ukončení
hornické činnosti Dolu Paskov může mít významný vliv na ŽP a MŽP bude dělat EIA, ve
které je uvedeno:

- způsob hospodaření s vodou, jak bude zajištěn přítok vody do nádrží Pilíky, který 
zajistí vhodné biologické parametry v nádržích, včetně vlivu na nádrže Kubon v k.ú 
Paskov musí být součástí EIA

což Ing. Rundt kvituje s povděkem.

Mgr. Šumbera poukazuje na článek, který vyjde v Hrabovských listech a doplňuje ho pan Petr
Žižka, že v HL je krátký rozhovor s mluvčím OKD p. Čelechovským, kde je tomuto problému
věnována patřičná pozornost.

Mgr. Šumbera jeho informaci doplňuje oficiální tiskovou zprávou, kde je uvedeno, že OKD
má zájem o revitalizaci lokality Pilíků a chce aby se potenciálu Pilíků využilo.

Ing.  Dvořák  nabádá,  aby  MOb byl  v této  věci  bdělý.  Neví,  kdo  bude  v budoucnu  hradit
čerpání vody do nádrží.

Ing. M.Orkáč se ptá na osud kanalizace Klásné.

Starosta odkazuje na informaci Ing. Faicové.

Ing. Faicová oslovila příslušného investičního referenta, který zahájení prací v červenci 2017
nepotvrdil.

Ing. M.Orkáč kritizuje vedení MOb ve věci kanalizace Klasná.
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Ing. Dvořák se ptá na pokračování úprav podchodu u Benziny. Starosta nové informace nemá.

Ing. Dvořák se ptá na záměr investora realizovat výrobu drcené směsi v objektu bývalého
Ingstavu. Starosta odvětil, že Rada nesouhlasila s tímto záměrem.

Podněty Ing. Dvořáka:

- chybí  čekárna  na  zastávce  kostelík  ve  směru  na  Vratimov.  Je  volná  čekárna  ve
smyčce.

- kritizuje, že nebyl proveden ořez keřů na Šídlovci

- vznáší požadavek, aby Městská policie řešila opilce na ul. Prodloužené

- jaký je postoj MOb k dotování obědů krajem pro soc. slabé

- na smyčce Šídlovec není z opačné strany značka zákaz vjezdu do jednosměrné ulice

- na Šídlovecké ulici je chybně umístěna značka slepá ulice a je vybledlá

- Budou v Hrabové opět 4 volební okrsky? Ano, budou, odvětil starosta

Na závěr  poděkoval  panu tajemníkovi  za  myšlenku vytvořit  prostor  pro kulturní  vyžití  u
budovy ÚMOb a také jemu a p. Novákovi za účast v Komisi VDE 24.5.2017.

Ing. Petana CSc. kritizuje neodstranění betonů v příkopách kolem ulice Domovské. Požaduje
jejich odstranění.

Ing.  R.  Orkáč  nastolil  otázku,  zda  Hrabová  slaví  720  nebo  750  let.  Požaduje  oficiální
stanovisko zastupitelů.

Starosta oponuje, že takovou věc není možno vyřešit hlasováním.

Mgr. Naď upozorňuje, že se před 20 lety důstojně oslavovalo 700 let první písemné zmínky
Hrabové a nehodlá toto dnes revokovat.

Paní  Kopitzová  uvádí,  že  Bc.  Slepička  oslovil  historiky  a  jiné  odborníky,  ale  ani  tito  se
neshodli na jednotném stanovisku.

Ing.  Rundt  upozorňuje,  že  akt  oslavy  700 let  Hrabové vznikl  na  základě  důvěryhodných
poznatků odborníků.

Paní Kopitzová přečetla upravené body usnesení z tohoto zasedání ZMOb.

Starosta všem poděkoval a ukončil zasedání ZMOb v 19:20 hod.


